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PROTOKÓŁ Nr 3/2022 

z posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

Rady Powiatu Nowosądeckiego 

w dniu 3 października 2022 r. 

 

 

Realizowany porządek posiedzenia:   

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad.  

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

3. Sprawozdania z działań podejmowanych w roku 2021 na obszarze powiatu 

nowosądeckiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie. 

4. Informacja na temat działań podejmowanych przez Powiatowego Lekarza Weterynarii                   

w Nowym Sączu w zakresie zapobiegania rozprzestrzeniania się chorób zakaźnych 

zwierząt. 

5. Informacja na temat działań podejmowanych przez Prezesów Kół Łowieckich 

Sądecczyzny   w zakresie zapobiegania rozprzestrzeniania się chorób zakaźnych 

zwierząt. 

6. Informacja na temat zezwoleń na wycinkę drzew z zadrzewień na gruntach gminnych. 

7. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 

8. Zamknięcie posiedzenia. 

 

 

Ad. 1. 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

otworzył posiedzenie i przywitał wszystkich uczestników.   

W posiedzeniu biorą udział Członkowie Komisji. 

Stwierdza się, że posiedzenie jest prawomocne do podejmowania uchwał. 

 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli również: 

Zbigniew Obrzut  - Instruktor w Zarządzie Okręgowego PZŁ, 

Katarzyna Pierzga  Dyrektor  Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego 

Gospodarstwa Wodnego Wody Polskie, 

Mariusz Stein   - Powiatowy Lekarz Weterynarii, 

Stanisław Ryba               - Dyrektor Wydziału  Ochrony Środowiska, Rolnictwa  i Leśnictwa. 

  

Lista obecności stanowi załącznik do niniejszego protokołu. 

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

przedstawił porządek posiedzenia i poddał go pod głosowanie.  

 

Porządek posiedzenia został przyjęty jednogłośnie. 
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Ad. 2 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut poddał 

pod głosowanie protokół z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół został jednogłośnie przyjęty i podpisany. 

 

Ad. 3 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga przedstawiła sprawozdanie z działań podejmowanych  

w roku 2021  na obszarze powiatu nowosądeckiego przez Państwowe Gospodarstwo Wodne 

Wody Polskie. 

 

Poinformowała, iż w związku  z obowiązkiem wynikającym z zapisów art.250 ust. 10 ustawy             

z 20 lipca 2017 r. przedstawia się Radzie Powiatu roczne sprawozdanie z działań podejmowanych  

w roku 2021, na terenie powiatu nowosądeckiego, tarnowskiego, Miasta Tarnów i części powiatu 

gorlickiego, przez Państwowe Gospodarstwo Wodne Wody Polskie, Regionalny Zarząd 

Gospodarki Wodnej w Krakowie, Zarząd Zlewni w Nowym Sączu, Nadzór Wodny w Grybowie. 

 

Przewodniczący Komisji Wiktor Obrzut zwrócił się z zapytaniem jak wygląda procedura 

regulacji wód wchodzących w prywatne działki. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga odpowiedziała, iż procedowanie odbywa się na poziomie 

RZGW w Krakowie. Przysługuje odszkodowanie , o które można się ubiegać do dwóch lat od 

zaistnienia szkody za tzw. zajęty grunt. Pani Dyrektor podkreśliła, iż wiara w to, iż rzekę da 

się ujarzmić wielokrotnie udowadniała, że tak niestety nie jest. 

 

Przewodniczący Komisji Wiktor Obrzut nadmienił, iż w przeszłości wnioskował o stabilizację 

osuwiska w Binczarowej – Florynce. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga wyjaśniła, iż jeśli chodzi o osuwiska to ciek wodny 

niejednokrotnie nie jest jedyną przyczyną. 

 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa  i Leśnictwa Stanisław Ryba  

nadmienił, iż na terenie Powiatu Nowosądeckiego jest ok. 8 000 osuwisk. Każde z nich jest 

inne. 2/3 ma związek z ciekami wodnymi. Powszechnie obowiązuje zasada, iż najczęściej 

regulacja osuwiska zajmuje się przyszły inwestor. 

 

 

 

Członek Komisji Józef Świgut zapytał czy służby Państwowego Gospodarstwa 

Wodnego Wody Polskie podejmują działania związane z przywracaniem linii brzegowej. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga odpowiedziała, iż nie wykonuje się takich czynności. 
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Członek Komisji Emil Bodziony poinformował o problemie ochrony i czystości środowiska wód. 

Chciałby się dowiedzieć, czy w ramach nadzoru wodnego sprawdza się w całości cieki wodne. 

Wspomina czasy, kiedy w każdej miejscowości funkcjonowali tzw. „ strażnicy wodni”, którzy na 

bieżąco sprawdzali cieki na terenie poszczególnych gmin na Sądecczyźnie.  

 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga odpowiedziała, iż walka z osadem w ciekach wodnych 

jest traktowana priorytetowo. Teren nadzoru wodnego jest bardzo rozległy dlatego trudny jest 

bieżący monitoring. 

 

Sprawozdanie zostało jednogłośnie przyjęte. 

 

Ad. 4 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Mariusz Stein przedstawił informację na temat działań 

inspekcji w zakresie zapobiegania rozprzestrzeniania się chorób zakaźnych zwierząt. 

 

 

Członek Komisji Franciszek Kantor w swojej wypowiedzi podkreślił, iż popularna  

w obecnych czasach jest prywatna praktyka weterynaryjna. Hodowcom na wsiach, którzy 

mają gospodarstwa rolne często trudno jest znaleźć weterynarza, który przyjechałby na 

wizytę do tzw. „ ciężkiego przypadku” np. trudnego porodu. 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Mariusz Stein wyjaśnił, iż lekarze wolnej praktyki są          

w Krajowej Izbie Lekarsko – Weterynaryjnej. W związku z powyższym to do nich należy 

kierować uwagi. Pan Mariusz Stein ma dużą świadomość jak ciężko w obecnych czasach  

o weterynarza. W głównej mierze przemawiają za tym względy finansowe. 

 

Dyrektor Zarządu Zlewni w Nowym Sączu Państwowego Gospodarstwa Wodnego 

Wody Polskie Katarzyna Pierzga poinformowała, iż często na ciekach wód otrzymują 

zgłoszenia o padlinach. W związku z powyższym zapytała czy powinna to zgłosić do 

Powiatowego Lekarza Weterynarii. 

 

 

Powiatowy Lekarz Weterynarii Mariusz Stein odpowiedział, że jak najbardziej powinna 

dokonywać za każdym razem takiego zgłoszenia. Jest pobierana próba do badania, a reszta 

trafia do utylizacacji. 

 

Komisja zapoznała się z informacją.  
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Ad. 5 

Instruktor w Zarządzie Okręgowego PZŁ Zbigniew Obrzut przedstawił informację na 

temat działań podejmowanych przez koła łowieckie z powiatu nowosądeckiego oraz Zarządu 

Okręgowego PZŁ w Nowym Sączu w zakresie zapobiegania rozprzestrzeniania się chorób 

zakaźnych zwierząt. 

 

 

Członek Komisji Franciszek Kantor zapytał czy będzie praktykowany cykliczny odszczał 

lisów na terenie Powiatu Nowosądeckiego. 

 

Instruktor w Zarządzie Okręgowego PZŁ Zbigniew Obrzut odpowiedział, iż rocznie  

szacuje się od 2200-2400 sztuk na Sądecczyźnie. Wśród kół łowieckich jest intensywna 

rywalizacja komu uda się osiągnąć najlepszy wynik. Ponadto organizowane jest również 

coroczne polowanie na drapieżniki. Najczęściej odbywa się w miesiącu lutym. Zapraszani są 

zawsze włodarze poszczególnych gmin oraz sponsorzy. 

 

Komisja zapoznała się z informacją.  

 

 

Ad. 6 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska, Rolnictwa  i Leśnictwa Stanisław Ryba  

przedstawiła informację na temat zezwoleń na wycinkę drzew z zadrzewień na gruntach 

gminnych 

 

 

Komisja zapoznała się z informacją.  

 

Ad. 7/8 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Wiktor Obrzut 

podziękował wszystkim za udział w komisji i zamknął posiedzenie. 

 

 

                     Przewodniczący 

           Komisji Ochrony Środowiska,  

       Rolnictwa i Leśnictwa RPN 

      

 

                     Wiktor Obrzut 

 

 

 

 

 

 

 
Protokołowała: Anna Hardy-Repetowska    


